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A 2018. augusztus 28-ai ülésen hozott 
képviselő-testületi határozatok

112/2018. (VIII.28.) számú képviselő-
testületi határozat

Sóskút Község Önkormányzat Képvise-
lő-testülete a cím jelenlegi birtokosával az 
ASI Hungary Kft.-vel együtt kérelmet nyújt 
be az Innovációs és Technológiai Miniszté-
riumhoz, melyben kérelmezi a Sóskúti Ipari 
Park „Ipari Park” címének átadását az Ön-
kormányzat részére: Az Önkormányzat vál-
lalja a cím átvételét, valamint a címviseléssel 
járó adatszolgáltatási kötelezettségek teljesí-
tését. A Képviselő-testület felhatalmazza a 
polgármestert a kérelem benyújtására és a 
szükséges intézkedések megtételére.

Határidő: 2018. szeptember 7. 
Felelős: polgármester, jegyző

113/2018. (VIII.28.) számú 
képviselő-testületi határozat

Sóskút Község Önkormányzat Képvise-
lő-testülete kérelmet nyújt be az illetékes 
ingatlanügyi hatósághoz a helyi Szabályozá-
si Tervben Gksz-2 kereskedelmi-szolgáltató 
gazdasági építési övezetbe tartozó ingatlanok 
közül a 067/4-067/7 hrsz. alatt nyilvántartott 
összesen 4 db, együttesen 13 ha 9130 m2 
nagyságú termőföld végleges más célú hasz-
nosításának engedélyezése iránt termelő-
üzem (gyártócsarnok és kiszolgáló épületek, 
más kapcsolódó beruházások) és vállalja a 
végleges más célú hasznosítás engedélyezé-
sével összefüggő földvédelmi járulék megfi -
zetését. Felhatalmazza a polgármestert, hogy 
a törvény által előírt szükséges okiratok bir-
tokában nyújtsa be a kérelmet és tegye meg a 
további szükséges intézkedéseket.

Határidő: a kérelem benyújtására: 2018. 
Felelős: polgármester, jegyző   

114/2018. (VIII.28.) számú 
képviselő-testületi határozat

Sóskút Község Önkormányzat Képvise-
lő-testülete úgy dönt, hogy 2018. augusztus 
30.-i kezdettel meghirdeti a településfejlesz-
tési koncepció, valamint a településrendezé-
si eszközök felülvizsgálatát és módosítását. 
A Településfejlesztési Bizottság által 2018 
folyamán jelen határozat elfogadásáig jó-
váhagyott módosító javaslatokat a végleges 
egyeztetési anyagban szerepeltetni kell. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a pol-
gármestert az erről szóló hirdetmény, és a 
lakossági fórumra vonatkozó meghívó tar-
talmának meghatározására és közzétételére.  

A Képviselő-testület felkéri a polgármes-
tert, hogy a döntésről a Partnerségi Egyezte-
tés Szabályairól szóló 7/2017.(VI.27.) önkor-

mányzati rendeletnek megfelelően értesítse a 
partnereket.

Felelős: polgármester, jegyző 
Határidő: 2018. augusztus 30.

115/2018. (VIII.28.) számú 
képviselő-testületi határozat

Sóskút Község Önkormányzat Képvise-
lő-testülete jóváhagyja, hogy az Alsőzsel-
léri utcában díjfi zetéses közkút létesüljön 
az önkormányzat tulajdonában lévő ingatla-
non oly módon, hogy a közkút vízellátása a 
Felsőzselléri utcában lévő gerincvezetékről 
legyen kiépítve. A szükséges forrást lehető-
ség szerint az ÉTV Kft.-hez a településről 
befi zetett fejlesztési hozzájárulások terhére 
kell biztosítani. A Képviselő-testület felha-
talmazza a polgármestert a szükséges intéz-
kedések megtételére.  

116/2018. (VIII.28.) számú 
képviselő-testületi határozat

Sóskút Község Önkormányzat Képvi-
selő-testülete úgy dönt, hogy a Németh 
Józsefné által írt, a Sóskút-Pusztazámor 
iskola-óvoda történetéről szóló könyv 
kiadásához 400.000 forint támogatást 
nyújt, hogy Németh Józsefné kérelmére az 
Andreetti Károly Emlékére Nemesen Érző 
Szív a Gyermekekért Alapítvány részére. 
A támogatás fejében a megjelent könyvből 
100 tiszteletpéldányt kér. A képviselő-tes-
tület utasítja a polgármestert és a jegyzőt, 
hogy gondoskodjon a kifi zetésről a 2018. 
évi költségvetés civil szervezetek támoga-
tása céljából elkülönített kerete, illetve a 
tartalékalap terhére. A képviselő-testület 
felhatalmazza a polgármestert a szükséges 
megállapodások aláírására és a szükséges 
intézkedések megtételére.

117/2018.(VIII.28.) számú 
képviselő-testületi határozat

Sóskút Községi Önkormányzat Képvise-
lő-testülete támogatja Tompáné György 
Anna Suli Kézilabda Utánpótlás Program 
(SKUP) kezdeményezését. Felhatalmazza 
a polgármestert, hogy kezdjen egyeztetést 
a Sóskúti Sportkör Egyesülettel a labdajá-
tékok (kézilabda, kosárlabda) szakosztály 
megalakítására.

A Képviselő-testület vállalja, hogy ameny-
nyiben az új szakosztály megalakul az 
Sportkörrel megkötött együttműködési meg-
állapodás szerint a jövő évi költségvetés ter-
vezésekor ezt fi gyelembe veszi és támogatja.

118/2018. (VIII.28.) számú 
képviselő-testületi határozat

Sóskút Községi Önkormányzat Képvise-
lő-testülete a hosszú távú együttműködési 
megállapodásban meghatározottakon túl, 
rendkívüli 500.000 Ft támogatás biztosít a 
Sóskúti Önkéntes Tűzoltó Egyesület részére 
az egyesület által használt épületbe történt 
betöréssel okozott károk enyhítésére, az el-
lopott eszközök pótlására.  

119/2018. (VIII.28.) számú 
képviselő-testületi határozat

Sóskút Községi Önkormányzat Képvise-
lő-testülete elviekben egyetért azzal, hogy a 
Bajcsy-Zsilinszky u. 36/4. sz. alatti bérlakást 
eladja a lakás bérlőjének. Felkéri a polgár-
mestert, hogy tegye meg az eladásról szóló 
végleges döntés előkészítéséhez szükséges 
intézkedéseket

120/2018. (VIII.28.) számú 
képviselő-testületi határozat

Sóskút Község Önkormányzat Képvise-
lő-testülete az önkormányzat tulajdonában 
lévő Hegy utcában földgázelosztó gerincve-
zeték építéséhez csak úgy járul hozzá, hogy a 
munkavégzéssel érintett útszakaszon a mun-
kagödör visszatemetése után a megbontott 
aszfaltburkolatot az utca teljes szélességében 
kell helyreállítani. A kikötés indoka, hogy az 
útburkolatot 2016.-ban pályázati támogatás-
sal újította fel több éves fenntartási kötele-
zettséggel, valamint az út alá pincék, üregek 
nyúlnak a sávos helyreállítás nem elegendő 
az út megfelelő állapotának fenntartásához.    

121/2018. (VIII.28.) számú 
képviselő-testületi határozat

Sóskút Község Önkormányzat Képvise-
lő-testülete a Segítő szívvel, jó szándékkal 
Közhasznú Alapítványt 50.000 Ft támoga-
tásban részesíti a Szív utcai gyermekkórház 
részére történő műszervásárlás segítésére. 

122/2018. (VIII.28.) számú 
képviselő-testületi határozat

Sóskút Községi Önkormányzat Képvise-
lő-testülete az üzemeltetési tapasztalatok 
alapján az óvodai konyha részére hagyo-
mányos kézi mosogató beszerzésére és be-
szerelésére az előzetes kalkulációk szerint 
nettó 120.000 Ft felhasználását engedélyezi 
a 2018. évi költségvetés terhére.    

Önkormányzat
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Anyakönyvi 
hírek

Újszülöttek: 

Mészáros Tamara Emese, született: 2018. augusztus 9.
édesanyja: Dr. Tőrincsi Mercédesz

Darvasi Lilien született: 2018. augusztus 14.  
édesanyja: Ábel Alexandra 

Házasságkötések:

Horváth György Zsolt és Deff ent Judit
Vágó István és Lombos Erzsébet Regina
Vass Levente és Porczió Éva

Halálesetek:

Ábel József (1933)
Rozbora Ferencné szül.: Halmos Rozália (1943)
Hegedűs Ferenc (1955)
Kovács Béla (1949)
Chrenkó Györgyné szül.: Szántó Julianna Mária (1944)

Tájékoztatás

A Községházán átvehetők 
a komposztáló ládák

Sokan érdeklődtek az elmúlt hetekben arról, hogy a DIGI 
hálózata mikor lesz alkalmas arra, hogy a lakosság igénybe 
tudja venni a szolgáltatásait. A legutóbbi értesülésem, hogy 
a belső hálózat kiépítése, a csatlakozó dobozok felszerelése 
folyamatban van. A kábelek elhelyezése már megtörtént és 
a szolgáltató várja az engedélyező hatóságoktól a nagyka-
pacitású optikai kábel elhelyezésére vonatkozó engedélyt 
a települések közötti szakaszon. Ahogy megépül az össze-
köttetés, utána lehet majd a rendszert üzembe helyezni és 
az ingatlan tulajdonosokat ez után keresi majd meg a DIGI 
képviselője, hogy milyen árakon milyen szolgáltatásokat 
tudnak nyújtani. A DIGI-nek az az érdeke, hogy minél 
hamarabb beinduljon a lakossági szolgáltatás. Ez mind az 
engedélyező hatóságoktól függ, erre azonban nem tudnak 
konkrét időpontot mondani.

König Ferenc

Tisztelt Sóskúti Lakosok!
A szelektív hulladékgyűjtő edények 
kiosztása hamarosan befejeződik. Az 
önkormányzat megkezdi a komposztá-
ló ládák kiosztását is, ezeket a Község-
házán lehet átvenni a nyitvatartási idő 
alatt lakcímkártya bemutatásával át-
vételi elismervény aláírásával. A kom-
posztáló ládák csak korlátozott meny-
nyiségben állnak rendelkezésre, ezért 
átvenni csak a rendelkezésre álló 
mennyiség erejéig lehet.

Önkormányzat

A Fő utca fejlesztéséről

Az előző hónapokban több tárgyaláson vettem részt, 
amelyen a Sóskút Fő utcai felújítási terveinkről tá-
jékoztattam azokat a felsőbb vezetőket, akik ebben 
segítséget tudnak nyújtani településünknek. A tájé-
koztatókon ismertettem és megmutattam azokat a 
látványterveket, melyeket elkészíttettünk a beruhá-
záshoz. Örömmel közölhetem Önökkel, hogy a meg-
beszélések érzésem szerint eredményre vezettek és 
olyan nyilatkozatot tehetek – felhatalmazást kaptam 
ennek a hírnek a közlésére –, hogy a képviselő-tes-
tülettel indítsuk meg az egész folyamatot. Ennek 
első lépése, a képviselő-testület következő ülésén 
(szeptember 25-én) előterjeszthetem, hogy a képvi-
selő-testület szavazza meg a projektterv elkészítését 
és ezzel egyidejűleg a projekt költségvetésének elké-
szítését.  

A korábbi tárgyalásokról és azok eredményeiről fo-
lyamatosan tájékoztattam országgyűlési képviselőnket, 
dr. Aradszki András urat, aki ehhez minden támogatást 
megadott. Reményeim szerint a kormányülés asztalára 
egy olyan összefoglaló anyagot tudunk majd rakni, ami 
a támogatás elnyeréséhez kell. 

König Ferenc
polgármester
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Képviselők tollából

Tisztelt Sóskútiak!
A településen járva, sokan személyesen megszólítanak, 
megállítanak bennünket, többen a közösségi média felüle-
tén, elektronikus úton teszik ezt. Sajnos sok esetben azt ta-
pasztaljuk, hogy a település lakossága pontatlan vagy éppen 
nem teljesen valós információval rendelkezik egy-egy ügy 
vonatkozásában, ezért ennek a tisztázásában kérik a segítsé-
günket, melynek mindenkor örömmel teszünk eleget.

Cikkünkben fontosnak tartjuk kihangsúlyozni, hogy a 
jelenlegi önkormányzati törvény alapján, a sóskúti képvi-
selő testület 7 fő szavazati joggal rendelkező taggal ülése-
zik, amelyből az egyik tag a mindenkori polgármester. A 
képviselő nem munkavállalója az Önkormányzatnak, tevé-
kenysége során csak döntési és beszámoltatási joggal ren-
delkezik, a döntések és határozatok végrehajtásáért, végre-
hajtatásáért a polgármester és a jegyző a felelős.

Érthető okokból nem minden lakos olvassa a testületi ülé-
sekről készült jegyzőkönyveket. A legtöbben így a Sóskúti 
Híradó hasábjain tájékozódhatnak a testület munkájáról és 
a lakosságot érintő fontosabb önkormányzati döntésekről.

Ma már szerencsére egy-egy kérdés „kivesézésére”, egy-
egy vélemény részletesebb megfogalmazására rendelkezésre 
állnak internetes felületetek, vagy a közösségi média oldalai. 

A mai információra éhes társadalmunkban, fontos a tu-
datos, ugyanakkor hiteles tájékoztatás. Vannak köztünk 
olyan emberek, akik ebben járatosabbak, vannak akik most 
tanulják, és vannak akik sohasem fognak megbékélni az-
zal, hogy nem ők az egyetlen információforrás.

A képviselő testület tagjaiként fontosnak tartjuk, hogy a kö-
zösségért végzett munkánkról a lakosság, a korábbi és leendő 
választópolgárság érdemi tájékoztatást kapjon. Az alábbiak-
ban arról kívánjuk tájékoztatni a lakosságot – fontossági és 
teljességi sorrend nélkül –, hogy az elmúlt időszakban milyen 
ügyekben hoztunk érdemi döntéseket, intézkedést kérve:

• Kértük a Kőszikla utcai átemelő szivattyúk mielőbbi 
beüzemeltetésének elintézését,

• Kerüljön elvégzésre a Kőszikla utca lakóit érintő úthá-
lózat rekonstrukciója, 

• Az öreghegyen élők közlekedését elősegítendő utak 
részleges helyreállítása,

• A tűzesetben károsult család azonnali anyagi megsegí-
tése, élethelyzetük visszaállításának támogatása,

• A településen élő 65 év feletti korosztályt érintő ingye-
nes oltási program elindítása,  

• A kormányzati pályázaton sikeresen elnyert „felnőtt” 
játszótér, azaz sport – fi tnesz park megvalósítása,

• Az iskolai parkoló és az ipari parki kereszteződés köz-
világításának kiépítése,

• A Vörösmarty utcai árok és gépkocsi beállók kifogásolt 
kivitelezésének kijavíttatása,

• A Hegy utcai támfal helyreállítása,
• A Temető utcai gyorshajtások visszaszorítása érdeké-

ben, az útfelületen történő fekvő rendőrök kiépítése, 
illetve más közlekedésbiztonsági kérdések (táblák, tük-
rök), vagy akár a zebrák kérdése (2012-óta),

• A faluban lévő kresztáblák felülvizsgálata megtörtént, 
a feleslegessé váltak leszerelése, újak felrakásának 
megrendelése, 

• Az öreg iskola sorsának megvitatása, statikai tervek 
készítése, a megoldások megvitatása,

• A Polgárok Háza sorsának eldöntése,
• A templom melletti buszforduló áthelyezése a Zámori 

úti lovardához,
• A Géza u. csapadékvíz elvezetése, ideiglenes szikkasz-

tó megépítése,
• A dübörgést okozó csatornafedők javítása, 
• Garanciális út és járdajavítások,
• Kamerarendszer kiépítése a településen,
• A temető utcai kanyarban, az artézi kútnál található híd 

vaskorlátjának a cseréje,
• Az Önkéntes tűzoltó egyesületünk helyi épületébe be-

törtek, az ellopott gépek pótlására a Képviselő testület 
500 000,- Ft rendkívüli támogatást szavazott meg,

• Az utcai közvilágítás hiányzó lámpáinak pótlására 
ajánlatot kértünk be,

• A falu kritikus vízelvezetési területeire vízügyi szak-
emberek felkérése a vízelvezetés megtervezésére, ve-
szélyelhárítási terv elkészítésére.

• Elkészült a falu településfejlesztési koncepciója, mely-
nek most folyik a társadalmi szervezetekkel történő 
egyeztetése,

• Határoztunk a meglévő játszótér szakszerű felújításá-
ról,

• Megegyeztünk a Petőfi  Sándor u. páros oldalán a járda 
elkészültét követően, a Petőfi  Sándor u. páratlan olda-
lán a járdaépítés folytatásáról,

• A Petőfi  Sándor utcában jelentősen megnövekedett 
gépjármű és kamion forgalom lassítása érdekében, ke-
rüljön megkeresésre a Magyar Közút Nonprofi t Zrt. 
Pest megyei Igazgatósága,

• A biztonságos közlekedés és az útszakasz beláthatósá-
ga érdekében, a Szentháromság szobornál és a Kossuth 
Lajos utca sarkánál található Önkormányzati ingatlan 
területének rendezése,

• Készüljenek tervek a bölcsődei elhelyezés lehetőségé-
nek megvalósítására,

• Az óvodai játszótér felújítása és az elhasználódott játé-
kok cseréje, javítása,

• Az óvodai Dimbes-Dombos Fűvészkert létrehozásának 
elősegítése.
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Ezek voltak tehát azok a feladatok, amelyek befejezését, 
végrehajtását a képviselők kérték, mielőtt újabb beruhá-
zásokban gondolkodnánk. A fenti ügyekben már konkrét 
döntés / határozat is született, nagy részükben azonban 
nem történt előre haladás. 

Mit ér a képviselő munkája, ha egyeztetéseket, utánajá-
rásokat, megvívott vitákat és elhangzott érvek – ellenérvek 
csatáját, több órás, nemegyszer éjszakába nyúló testületi 
üléseket követően meghozott döntés / határozat csak a pa-
píron marad?

A fenti felsorolásból is kitűnik, hogy számos, a település 
lakosságát érintő ügyben történt az elmúlt időszakban egyez-
tetés és az esetek többségében egyhangú határozat. Voltak 
olyan ügyek, melyek egyeztetésre kerültek, azonban a testü-
let tagjainak többsége által elutasításra kerültek.  Ilyen volt 
például a kulturális szervező, vagy éppen a közterület fel-
ügyeleti rendszer kialakításának ügye. E sorok szerzőiként, 
vagy éppen egy-egy elutasított ügy előterjesztőjeként min-
denkor elfogadjuk a többségi döntést.  Álláspontunk szerint, 
jelenleg demokráciában élünk, melynek az egyik ismérve, 
hogy nem minden esetben érvényesül az egyéni akarat, ezért 
a testület által meghozott határozatok a testület valamennyi 
tagja számára is kötelező érvényűek és minden esetben elfo-
gadásra és végrehajtásra kell, hogy kerüljenek. 

Összefoglalva elmondhatjuk, hogy emberként és képvi-
selőként sem könnyű kiigazodni az információáramlás sok-
szor kaotikus világában. Éppen ezért arra kérünk minden 
érdeklődő sóskúti lakost, Sóskút ügyeit még a szívén viselő 
elszármazottat, leendő sóskúti polgárt, hogy ne hagyja ma-
gát egyoldalú tájékoztatással befolyásolni! Bárki, bármit 
is hall bármilyen önkormányzati ügyről, vagy bármelyik 
képviselőről, főként, ha a hallottak negatív színben tűntet-
nek fel bármilyen közügyet, vagy képviselőt, nyugodtan 
kérdezze meg az érintettet, vagy bármely más képviselőt, 
mert szívesen fog válaszolni és segít a kérdés tisztázásában.

Nem véletlenül gondoljuk úgy, hogy bizalommal fordul-
janak bármely képviselőhöz településünket érintő bármely 
témában, mert mi a képviselői mivoltunkban meghallgat-
juk és tiszteljük egymást, egymás véleményét, még ha az el 
is tér a sajátunkétól. Mindannyian Sóskút érdekeit tartjuk 
szem előtt, nincsenek „nagypolitikai” kormányzati, vagy 
ellenzéki álláspontok, nincsenek itt semmilyen arányok, 
hiszen egy hajóban evezünk. Minden kérdésben a többség 
dönt. Ez a demokrácia.

Mátrai Miklósné, Kuzselné Schóber Ágnes, 
Mészáros József, Dr. Horváth Endre, képviselők

Elnézést kérek, hogy ezt a cikket egy kicsit száraz dolgokkal 
kezdem. Ez a dolog pedig Sóskút Község költségvetése, amit 
minden évben rendeletben fogad el a képviselő-testület. Ez 
tartalmaz minden olyan kiadást és bevételt, amiről a testület 
dönt. Ennek egyensúlyban kell lennie, minden egyéb olyan kí-
vánság, kérés, ami ebben nem szerepel, és később jelentkezik, 
akkor valósítható csak meg, ha ennek a külön fedezetét bizto-
sítjuk. A testület bármilyen döntést hozhat arról, hogy ilyen 
vagy olyan beruházás valósuljon meg, mivel azokról a kere-
tekről (bér, működési költségek stb.), amiről nem lehet elvenni, 
átcsoportosítani, azokból ezek a beruházások nem valósítha-
tók meg. Ezekhez új bevétlek, új források kellenek. 

A teljesség igénye nélkül, néhány példát szeretnék említeni. 
A képviselők leírják, milyen ügyekben hoztak döntést, és 

hogy ezekben nem történt előrehaladás. 
Kőszikla utca: amíg az összes csatornabekötés nem ké-

szül el, az utcát újabb burkolat bontások miatt nem célszerű 
leaszfaltozni. A felmérések mostanra készültek el a hiányzó 
bekötésekről, és azok okairól. A testületnek el kellene dönte-
ni, ha a község pénzén történik a bekötés megvalósítása (az 
átemelő szivattyúk elektromos ellátása), mint ahogy többen 
kérnék, akkor az eddig már megvalósult százas nagyságren-
dű bekötést is utólag kifi zetjük? Ezekről nincs döntés. 

Öreghegy: Ebben az évben is eddig már több millió fo-
rintot költöttünk az öreghegyi utak karbantartására, sajnos 
a nagy esőzések ennek nagy részét tönkretették, újabbakat 
is végzünk naponta, de néhány nagyobb beruházást a pénz-
ügyi keret hiánya miatt nem tudunk folytatni. Más döntést 
a testület nem hozott. 

Tűzesetben károsult család: Az első naptól kezdve fo-
lyamatos kapcsolatban vagyok a családdal, amit anyagi 
lehetőségünk megenged, minden támogatást megadunk, 
szükséglakást biztosítottunk, miután a képviselő-testület 
júliusi ülésén a keretet bővítette ezért folytatjuk a káreny-
hítést. Más testületi döntésről nincs tudomásom, amit nem 
hajtottunk végre. 

Oltási program: Több millió forintot kifi zettünk már az 
újabb igényeket teljesítjük, a döntést utolsó betűig végrehaj-
tottuk és hajtjuk. Mi a testület hiánya?

Felnőtt játszótér: Itt szeretném megválaszolni másik pá-
lyázatok ügyét is. Az előző években is voltak és most is 
vannak az önkormányzattól független pályázatok. Néhány 
éve az iskola a tulajdonos (önkormányzat) megkérdezése 
nélkül pályázatot adott be a gumiburkolatos iskolai sza-
badtéri sportpálya felújítására. Az iskolavezető örömmel 
tájékoztatott mindenkit, a testületet is, hogy hat millió Ft 

Ami a képviselők tollából kimaradt
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fölötti összeget nyertek, és ha véletlenül többe kerül néhány 
százezer forinttal, akkor reméli, hogy a hiányzó részt az 
önkormányzat pótolja. Ez a hiányzó rész a végére több mint 
11 millió forint volt. 

Ezek a pályázatok az önkormányzattól függetlenek, így a 
„Felnőtt játszótér” is. Megvalósításához tőlem és a hivatal-
tól csak a hely kijelölését kérték. Amit én láttam, a bejárás 
idején egy nyitott oldalú vasvázas hullámlemezzel lefedett 
szénatározó szerű építmény, melynek belsejében különbö-
ző csövek voltak elhelyezve tornaszerként. Kértük, hogy 
erről valamilyen fotót, vagy tervet kaphassunk, ez azzal 
lett elutasítva, hogy a laptopon mutatott tervek nem vég-
legesek, a mutatott képeket nem adhatják át, a végleges 
terveket majd meg fogjuk kapni, azokba mivel ezek orszá-
gosan egységesek, nem szólhatunk bele. A kijelölt helye 
ennek a Millenniumi park óvodához és iskola bejáratához 
közeli sarka. Ezek a megbeszélések tavasszal voltak, azóta 
a kiírótól semmilyen értesítést, választ nem kaptunk, az itt 
megjelent két személy, mint megbízott alvállalkozók nem 
kaptak semmilyen jogosultságot más tájékoztatásra. 

Óvodai füvészkert: Mind a mai napig egész nyáron egyezte-
tések folytak. Az önkormányzat a vállalt feladatát eddig min-
dig teljesítette, a pályázók és az óvoda kérésének megfelelően. 

Táblák, forgalomszabályozások: A képviselő-testületnek 
van csak hatásköre arra, hogy a helyi forgalomszabályo-
zásban döntéseket hozzon. Új táblák, régi táblák, súlykor-
látozások, fekvőrendőr és a többi. A Településfejlesztési 
bizottság tagja készített egy felmérést, amiben különböző 
javaslatokat tett. A testület tagjai e-mailben jelezték, hogy 
mehet a javaslat. Mivel a törvény előírja, hogy minden 
egyes tábla kihelyezéséről testületi határozatnak kell szü-
letni, ilyen határozat nem született. Nem született döntés 
a fekvőrendőrök konkrét elhelyezésének helyéről, az ott 
kötelezően előírt táblák elhelyezéséről és azok tartalmáról. 

Hegy utcai támfal kérdése: Árajánlatot kértünk rá, meg-
kaptuk, a helyi vállalkozó jelezte, hogy most lenne rá kapa-
citása, el tudná készíteni. Mészáros József képviselő, újabb 
árajánlatot kért, megnevezve név szerint azt a céget, akitől 
ezt várja. A székesfehérvári cég vezetője a megkeresésre vá-
laszolva az alábbiakat írta: Köszönjük szépen a megkeresé-
sét, de nem csak a munkára, hanem az árajánlat készítésére 
sincs kapacitásunk, ezért azt sem küldünk. Ez volt a lényege 
a szépen megfogalmazott levélnek. Erre a képviselő úr újabb 
igényként jelezte, hogy az eredeti árajánlatot mérsékelje az 
első vállalkozó. A közben eltelt hónapok alatt mivel volt 
olyan építőanyag, aminek ára 60 százalékkal emelkedett, 
valamint a munkadíjak is „elszaladtak”, ezért árcsökkentést 
nem tudott adni. A testület újabb döntést nem hozott. 

Közvilágítás, lámpaszám bővítés, új területek közvilágítása: 
a mai napig folyamatban van az a megkeresés, amelyben aján-
lat érkezett településünk LED-es korszerű világításának kiala-
kítására. Ebben a körben az összes felvetett kérdés szerepel. 
Az én kérésem az volt, hogy a megjelölt referenciákat, melye-
ket Budaörsön és Etyeken lehet megnézni a testület tagjai néz-

zék meg. Már csak azért is, mert az elmúlt hónapokban, évek-
ben óriási média visszhang kísérte ezeket a beruházásokat. 
A teljes átalakítás felelősségét nem szeretném a vállamra ven-
ni, hiszen csak a szomszédban Érden jelen pillanatban is folyik 
egy 6,5 milliárdos per pont ilyen ügyben, mert a beruházás 
nem sikerült. Kérésemnek egyetlen egy képviselő az aláírók 
közül sem tett eleget. Ugyanígy kéréssel fordultam a fekvő-
rendőrökkel kapcsolatban a testület tagjaihoz, hogy nézzék 
meg Budaörsön vagy Törökbálinton az elhelyezett fekvőren-
dőröket, hogy azt megfelelőnek tartanák-e Sóskút esetében. 
Elment valaki? Senki. De hajtsuk végre. Mit?

A felsoroltak közül nagyon sok döntés az augusztus 28-
ai testületi ülésen született, aminek a végrehajtására idő 
kell és pénz, amihez a forrásnak is rendelkezésre kell áll-
ni. Több felsorolt pontnak a megvalósítása már megtörtént, 
vagy folyamatban van. 

Végezetül az Öreg iskola kérdését szeretném tisztázni. Né-
hány képviselő az év elején az Öreg iskola helyzetét tűzte 
zászlajára a csaknem két év múlva esedékes önkormányzati 
választásokra készülve. Ezért az év elejétől a téma állandó jel-
leggel napirendre volt tűzve. A képviselő-testület a kora tavasz 
folyamán döntött, hogy statikai felmérés készüljön az iskola 
épületéről. Az én kérésemet is elfogadta, készüljön pénzügyi 
felmérés, és képviselői jelzésre pedig, hogy többféle variáci-
óban. A felmérések megérkezése után a képviselő-testület a 
továbbiakra a következő forgatókönyvet tárgyalta: Az anya-
gok összeállítás után, amelynek tartalma arról szólna, hogy 
ki miért tartaná meg és ki miért bontaná az Öreg iskolát, er-
ről készüljön egy kiadvány, képekkel információkkal, amit 
juttassunk el a lakossághoz. Ez után hívjunk össze lakossági 
fórumot a küldött anyag megvitatására és az emberek vélemé-
nyének megismerésére. Mindezek után, hogy a településnek 
ne kerüljön több millió forintjába egy népszavazás kiírása, 
készüljön egy közvélemény kutatás, ami arról szól, hogy min-
den egyes szavazásra jogosult lakos kapjon egy szavazólapot, 
amin kinyilváníthatja véleményét az önkormányzaton elhelye-
zett gyűjtőládába bedobva. A képviselők megtárgyalták és az 
megállapodás született, a következő testületi ülés előtt a Tele-
pülésfejlesztési Bizottságot annak elnöke összehívja egyetlen 
egy napirendi ponttal, és összeállítjuk a kiadvány tartalmát.  
A Bizottság ebben az ügyben azóta nem ülésezett, ebben a 
témában nem lett összehívva. A számon kért statikai tervek-
ről szeretném megjegyezni, hogy ilyen döntés nem született, 
mert még beszélgetés szintjén sem került elő, hiszen egy köz-
vélemény-kutatás eredményeként történő bontás esetén a több 
millió forintért elkészített terveket kidobhatjuk, ezek csak az 
épület fennmaradása esetén kellenek.

Az elején azt írtam, hogy a teljesség igény nélkül. Sajná-
lom, hogy ennek ellenére ilyen hosszúra nyúlt ez az írás, de 
megjegyzem, hogy ez még csak töredéke az egésznek. Én 
és főleg a hivatal illetve annak dolgozói csak a törvénynek 
megfelelő döntéseket tudják végrehajtani. 

König Ferenc polgármester
(Ez az írás fi zetett hirdetésként jelent meg!)
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Jegyző tollából… 

A „Képviselők tollából” című írásban a jegyző is meg lett szó-
lítva. Az írás azt a látszatot kelti, hogy a képviselők tesznek a 
faluért, de a jegyző nem, mert a végrehajtás, ami az ő feladata 
elmarad. Évek óta kerültem, hogy nyilvánosan reagáljak az en-
gem ért kritikákra, főleg a közösségi médiában megjelenő sze-
mélyeskedő, gyakran rosszindulatú és minősíthetetlen stílusú 
támadásokra. De a képviselő-testület négy tagjának neve alatt 
megjelent állításokra kénytelen vagyok válaszolni. A képvi-
selők azt a látszatot keltik, hogy olyan döntéseket hoztak, ame-
lyeknek csak a végrehajtása van hátra és az áll. A felsorolásban 
nem szerepelnek dátumok, így azt is hiheti az olvasó, hogy 
ezek mind régi ügyek. Az egy-két mondatban említett dönté-
sek között vannak olyan ügyek, amelyekben a képviselők csak 
részkérdésben dönthetnek, van aminek a végrehajtása nem raj-
tunk múlik. Vagy olyan nagy pénzt igényel, ami jelenleg nincs. 
Talán bölcsebb lett volna ezeket a kérdéseket mellőzni. Néz-
zünk konkrétumokat is a teljesség igénye nélkül. 

A Kőszikla utcai átemelők beüzemelésénél most augusztus-
ban nem elintézésről, hanem arról döntöttek, hogy pontosan 
fel kell mérni, egy-egy lakásnál miért nem történt meg. A fel-
mérés megkezdődött, a továbblépést szeptemberben tárgyalja 
meg a testület. A Kőszikla utca útrekonstrukciójáról az volt a 
határozat, hogy akkor kell megoldani, ha lesz rá pénz. Nos, a 
Kormány által út és járdaépítésre tavaly június óta többször 
megígért 80 millió forintot idén nyár végén kaptuk meg. Most 
kezdhetnénk el a megvalósítást, de még az új burkolat kiépí-
tése előtt több helyen át kell vágni az utat a házi szennyvíz-
szivattyúk áramellátásához. A Petőfi  utcai járdával ugyanez 
a helyzet, ezért indult az építés csak most. Az öreghegyi utak 
átfogó felújítására idén nincs pénze az önkormányzatnak. Ki-
sebb javításokról született döntés. A képviselők olyan határo-
zatot hoztak, hogy ha elegendő fedezet lesz rá ismét beszélnek 
róla. Újratárgyalásról szólt a döntés és nem útrekonstrukcióról. 

A felnőtt játszóteret nem az önkormányzat építi meg. A he-
lyet kellett kijelölni és vállalni, hogy üzemeltetjük. A felnőtt 
játszótereket az Állam által létrehozott szervezet építteti ki az 
egész országban. A következő másfél évben több ezret. Hogy 
Sóskúton mikor fog felépülni tőlük függ, nincs ráhatásunk. 
Az új buszforduló területe állami tulajdon és termőföld. Meg-
valósítása nagyon sok pénz. Elkészíttettük a terveket. Ez sem 
volt olcsó, de még vállalható. Megszereztük az állami útkezelő 
hozzájárulását és a Volánbusz támogatását. Továbblépni ak-
kor tudunk, ha lesz rá pénz. Az öreg iskolával és a Polgárok 
Házával van előre lépés. Elkészült az öreg iskola részleges 
statikai vizsgálata, készült mérnöki költségbecslés arról, hogy 
mennyibe kerülne a felújítás. A Településfejlesztési Bizottság-
ra vár, hogy véglegezze azt a kiadványt, melynek kiküldése 
után a lakosság véleményére tekintettel lehetne dönteni a két 
épület sorsáról. A bölcsődei elhelyezés ügyében született első 
döntés arról szólt, készüljön szakértői elemzés (tehát nem ter-

vek), hogy az óvoda épületén belül megoldható-e az ellátás. 
Augusztusban arról, hogy a szakértői anyag alapján a lehe-
tőségek átgondolása után szeptemberben dönt a testület a to-
vábblépésről. A kamerarendszer kiépítése is bonyolult kérdés, 
megvalósítása drága és nem csak azon múlik, hogy a testület 
kijelenti, hogy legyen. 

A képviselők által felsorolt pontok mindegyikéhez tud-
nék megjegyzést fűzni. Sokhoz azt, hogy megtörtént, vagy 
azt, hogy magvalósítása hamarosan lezárul (pl. a Temető 
utcai fekvőrendőrök), de nem szeretném, hogy a mostani 
lapszám fele ezzel teljen. Annyit kijelentek, hogy a képvi-
selők állításával ellentétben a valóság az, hogy a határoza-
tok nagy részében történt előrelépés.

Egy település fejlesztése és működtetése összetett feladat. 
A képviselő-testület döntéseinek végrehajtása fontos része, 
de csak egy része a munkánknak. Az önkormányzat hiva-
tala velem együtt két települést szolgál. Számos nem önkor-
mányzati feladatunk is van. Hatósági és más jellegű ügyek-
ben próbálunk segítséget nyújtani bárkinek, akinek dolga 
van a faluban. Más településekről jövő emberek gyakran 
ámulnak el azon, hogy ha lehetséges, akkor ügyeiket azon-
nal, vagy egy-két nap alatt oldjuk meg, míg máshol a félfoga-
dási időn kívül az épületbe sem jutnak be. Gyakran végzünk 
olyan munkát, ami nem feladatunk. Máshová beadandó ké-
relmeket és más okiratokat fogalmazunk, irodai szolgáltatást 
nyújtunk, online intézünk ügyet olyanoknak, akik egyedül 
nem boldogulnának. Ezektől az emberektől sok köszönetet 
és szeretetet kapunk. Az aki már tizenöt évvel, vagy akár 
csak öt évvel ezelőtt is itt lakott, láthatja, hogy Sóskút folya-
matosan fejlődik és ebben a fejlődésben nagy szerepe van a 
„döntések végrehajtásáért felelősök” munkájának. 

A képviselők cikkéből egy tanulság levonható. Az (ön)rek-
lám legalább olyan fontos még egy falusi önkormányzatnál is, 
mint az elvégzett munka. A legkönnyebb kijelenteni, hogy a 
döntés jó, azt mi meghoztuk, a végrehajtás timiattatok maradt 
el. Hát ez azért nem így van, és nem is lehet szó nélkül hagyni! 

Úgy tűnik, az a helyes út, ha a jövőben gyakran és rész-
letesen beszámolunk arról,  „tájékoztatjuk az információra 
éhes közvéleményt”, hogy a polgármester, a jegyző, a hivatal 
munkatársai, a községi gondnok, vagy más önkormányza-
ti alkalmazott milyen döntési javaslatokat készített elő, mit 
tett a döntések végrehajtása érdekében. Egy-egy a falut előre 
vivő ötlet, javaslat, megoldás személy szerint kitől szárma-
zik. Nem az önkormányzat, hanem én, te, ő és mi. Ez legyen 
a jövő? A Sóskúti Híradó a civil események, beszámolók, 
óvodai, iskolai hírek, helytörténeti cikkek helyett mostantól 
erről szóljon? Vegyük el a kedvét a lelkes civileknek a cik-
kírástól? Én ezt nem szeretném! De hallgatni sem fogok.  

Dr. Újházi Miklós 
jegyző
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Köszönet

Új városházát adtak át Törökbálinton

Egy korrupció elleni internetes blog-
ban megjelent, hogy „Fidesz-közeli 
tanácsadók a sóskúti csatorna-beruhá-
zásban”, „Kormány közeli szakértők 
paradicsoma lett Sóskút”.

Az írás elolvasása nagy örömömre 
szolgált, mert a 2010-es önkormányzati 
választások előtt a FIDESZ Sóskút egét 
sárgába borította az ellenfelem fotóival, 
a választás után, polgármesteri székem-
ben maradva 2011-ben én már a cikk-
ben név szerint szereplő emberek jóin-
dulatát és támogatását elnyerve tudtam 
pályázatot nyerni a csatorna-beruhá-
zásra. 2010 június 16-án nyújtottuk be 
a pályázatot, 2011 februárjában kaptuk 
a hírt, hogy nem nyertünk. Ezért újra 
beadtuk a pályázatot, melyre 2011. de-
cember 1-jén kaptunk értesítést, hogy 
nyertünk. 

A cikkben az szerepel, hogy a 
Medgyessy-kormány volt közpénzügyi 
államtitkára Keller László igényelte ki 
a projektbe bedolgozók listáját és ő a 
körzet országgyűlési képviselője volt 
akkor, amikor Sóskút bekerült a támo-
gatottak körébe. Mi 2011. december 
1-jén kerültünk be, amikor kihirdették 
a döntést, amikor már másfél éve a FI-
DESZ vezette az országot, érdekes állí-
tás az államtitkár úrról.

A cikkben szereplők névsora: Tu-
zson Bence államtitkár, Holbok Sán-
dor, Szájer József, Habony Árpád, 
Homolya Róbert államtitkár, Antal 
Kadosa, Mészáros Lőrinc.

Sajnos a cikk felsorolásából kima-
radt dr. Aradszki András országgyű-
lési képviselőnk, aki minden támo-
gatást megadott. Kimaradt továbbá 
Lázár János miniszter úr, aki az UNI-
ÓS pénzek szétosztását felügyelte és 
így kézjegyével látta el a Sóskútnak 
adott pénzt és bár utolsónak, de nem 
utoljára szeretnék köszönetet mondani 
Miniszterelnökünknek, Orbán Vik-
tornak, aki a kormányülés elé vitte és 
támogatta Sóskút csatornázását. 

„A hivatalos beruházási oldal már a 
győzelmi jelentést tette közzé – még 
ráhúztak 65 millió forintot …

Külön köszönet jár ezért a fenti fel-
sorolásban résztvevőknek, hogy elfo-
gadták kérésemet. A kérés azoknak a 
családoknak a segítése volt, akik a ter-
vek elkészülte és a megnyert pályázat 
közötti időszakban költöztek Sóskútra. 
Mivel az üres telkek csatornázására 
nem lehetett pályázni (elő közművesí-
tés) de az 5-8 éves folyamat végére már 
családi házak álltak ott, és ezeknek a 
havi szippantással elszállított szenny-

vízköltsége 50-70.000 Ft-ot is elérhette 
ezzel ez sok családot pénzügyi kataszt-
rófával fenyegette. Kérésemre (a lakók 
beadott kérésével alátámasztva) a több 
éves folyamatot – tervezés-engedélye-
zés- kivitelezés- a kormány által biztosí-
tott fent említett összegből 3 hónap alatt 
csodával határos módon megvalósítot-
tuk. Köszönet mindenkinek, aki ebben 
a döntésben és kivitelezésben a sóskúti 
családok oldalára állt.

Mindezek után én magamnak sem 
tudtam volna jobb levelet írni azért, 
mert ha korrupcióellenes blog sóskúti 
bejelentésre, vagy feljelentésre, vagy 
csak téma falhívásra írt levélben az sze-
repel, hogy amit mi elvégeztünk azt a 
szabályok lehetővé teszik. Lehet ezt így 
is fogalmazni, de én azt hiszem, hogy 
mindent a törvénynek megfelelően vé-
geztünk, amit megerősít az is, hogy a 
cikk szerint, a mi általunk beküldött 
anyag szó szerint megegyezik a Keller 
Lászlónak átadott anyaggal (ezek sze-
rint az az anyag is eljutott a szerkesz-
tőséghez), hiszen nálunk csak egyféle 
anyag készült el, a beszámolóra nincs 
fél negyed, vagy háromnegyed igazság, 
csak egyféle anyag. A valóság.

Köszönettel
König Ferenc 

A múlt hónapban Tuzson Bence a Miniszterelnökség köz-
szolgálatért felelős államtitkára, Aradszki András országy-
gyűlési képviselő, Elek Sándor polgármester, valamint Tar-
nai Richárd kormánymegbízott, ünnepélyes keretek között 
adták át a Törökbálinti új városházát.

Az épület átadásán Tuzson Bence elmondta: „Olyan álla-
mot szeretnénk építeni, amelynek minden cselekedete a köz-
szolgálatáról szól. Az ügyintézés legyen gyors és hatékony.” 
Tuzson Bence szerint az ügyintézés iránt jogos elvárás, hogy 
„ne a várakozásról, az idegeskedésről és a fejfájásról szól-
jon, hanem a gyorsaságról és a hatékonyságról”. Az ünnep-
ségen Aradszki András, a térség országgyűlési képviselője 
úgy fogalmazott, ezzel az épülettel a város „megérkezett a 

21. századba”. Elek Sándor, Törökbálint polgármestere arról 
beszélt, hogy régóta esedékes volt a városháza felépítése.
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Baba-Mama Klub
Vélemények a csoport működéséről

Barátokra leltem akik azóta is a ba-
rátaim. Kiram is, és remélem sokáig 
meg is maradnak. (Kelemen Niki)

Igaz mi még a régi klubba jártunk, 
de leírnám miért szerettem. A gyer-
kőcök nagyon szerették, mert hasonló 
korú gyerekekkel játszhattak, akikkel 
később egy ovis csopiba jártak, így 
nem volt gond a beszokással mert már 
voltak barátaik. Nekem is jól esett má-
sik anyukákkal találkozni, ha gondja 
volt valakinek jó tanácsokkal tudtuk 
egymást ellátni. Ahogy látom most 
színesebb lett a program, ami nagyon 
hasznos és szuper dolog! Szuper kis 
közösség. (Zacharné Berényi Tünde) 

„Gyüttmentként” nagyon örülök, 
hogy a klub által kicsit bekerülhettem a 
falu vérkeringésébe, és immár Sóskúton 
is átélhetem újra a valahová tartozás 
érzését. Amíg még dolgozni jártam, ez 
nem volt annyira fontos számomra, de 
miután megszületett a kisfi am, és itthon 
maradtam, elkezdett hiányozni a közös-
ség. Két és fél hónapos volt Zente, mikor 
először elmentünk egy klub eseményre, 
mostmár elmúlt másfél éves, de azóta 
is igyekszünk részt venni, amikor csak 
tudunk. Hatalmas töltést kapok mindig, 
szuper értékes embereket ismerhettem 
meg, és nem mellesleg a gyerek is szo-

cializálódik, amíg mi barátkozunk. Az 
már csak a hab a tortán, hogy a meghí-
vott előadók is nagyszerűek, mindig ta-
nulok valami újat. (Széplaki – Salamon 
Piri) 

Mindig megtisztelve és különleges-
nek érzem magam, mikor arra gondo-
lok, hogy diósdiként befogadtatok és 
én is a közösség részese lehetek! 

Sokat jelent számomra a klub! Na-
gyon jó érzés odafi gyelő anyatársak-
kal találkozni, tapasztalatot cserélni, 
egymást meghallgatni, vagy éppen 
csak együtt nevetni, kicsit kiszakadva 
a hétköznapi rutinból. 

A programsorozat változatos, szu-
perek a témák, és a gyerekek is mindig 
jól érzik magukat. Jó látni, ahogy a kis 
mazsolák együtt cseperednek, nyitnak 
a világ és egymás felé. 

Odafi gyelő, szerethető csapat, lel-
kiismeretes vezetéssel. Ezért szívesen 
utazunk Sóskútra. Kincs, amit érdemes 
megbecsülni. (Balázs- Égel Andi) 

Sok jó ember, mély barátságok, köny-
nyed beszélgetések! Mindenki más és 
más mégis szuper jó programokon tu-
dunk részt venni. (Erdélyi Zsuzska)

Agglomerációban nem mindig egy-
szerű. Gyönyörű és nyugalmas a kör-
nyezet, de sokszor alig ismered azokat, 

akik között élsz. A Baba-mama klub 
számomra fogódzó, kapcsolódási pont 
a közösséghez, ahol mi, anyukák egy-
másra találhatunk, a gyerekeink pedig 
jókat játszanak. Így leszünk mi a falu-
nak egy nagy-nagy családja. A gyere-
keink pedig ennek a vidám családnak a 
védőszárnyai alól indulhatnak együtt az 
óvodába, iskolába – ez pedig mindnyá-
junknak megnyugtató. (Gulyás Emese) 

Azt élvezem a legjobban a klubo-
zásban, hogy nem csak a meghirdetett 
programokon vagyunk együtt, hanem 
szépen lassan, a kapcsolatok elmélye-
désével az élet minden területét meg-
oszthatjuk egymással. Ha a tavasszal 

az anyatársak nem jöttek volna velem 
kitartóan futni, valószínűleg magam 
sem futnék rendszeresen. Így viszont 
igen. Jó osztozni egymás örömeiben 
és jó segíteni, ha épp ránk van szük-
ség. (Kormányi Anna)  

Ebben a tanévben is kétheti rendsze-
rességgel fogunk találkozni. Mondóká-
zással, énekléssel indítjuk az alkalmat, 
majd tematikus beszélgetésben ismer-
kedünk a gyerekeink határaival, melyek 
erősítése, alakítása a mi feladatunk. 
(Cloud-Townsand Gyerekhatárok című 
könyv alapján.) Amíg az anyák beszél-
getnek, a kicsik játszhatnak. Részletes 
program a Sóskúti Baba-Mama Klub 
facebook csoportban látható. 

Várunk szeretettel babákat, anyákat 
a Polgármesteri Hivatal nagytermében 
szeptember 25-én, 9:30-tól. Téma: Miért 
van szükségünk határokra? 
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Tavasztól őszig a fúvósokkal

Bizony hosszú idő telt el azóta, hogy 
szokásos tavaszi koncertünk után hírt 
adtunk magunkról. Pedig igen moz-
galmas nyarat mondhat magáénak a 
Sóskúti Ifjúsági Zenekar. Az április 
óta eltelt időben, sőt a nyári szünetben 
sem tétlenkedtünk, ezt szerintem sok 
falunk béli és az idelátogató vendég-
sereg is bizonyíthatja. Május elejétől 
augusztusig ugyanis az idén minden 
hónapban megrendeztük szabadtéri 
polkadélutánjainkat, amelyekhez sze-
rencsére az időjárás is kegyes volt. Re-
méljük a búcsúi hétvége sem lesz ez 
alól kivétel! A közönség az eddigiek-
ben megszokhatta, hogy e rendezvé-
nyeket vasárnap tartottuk, de szakítva 
a hagyománnyal 2018-ban az időpon-
tok szombatra kerültek. A tapasztalat 
azt mutatja, hogy még többen tudtak 
részt venni a táncos-zenés délutáno-
kon, amelyek néha kicsit az esti órákra 
nyúltak át. Örömmel konstatáltuk azt 
is, hogy néhány közeli s távoli telepü-
lésről már napokkal az esemény előtt 
kértek asztalfoglalást vendégeink!

De ne csak a polkadélutánokról es-
sék szó, hanem álljanak itt azok az 
események is, amelyeken zenélhetett 
együttesünk. Májusban Pusztazámo-
ron vettünk részt a katonai tisztele-
tadás mellett megtartott Hősök Napi 
megemlékezésen. Kedves szomszéda-
inkhoz szeptemberben is ellátogatunk 

majd a szüreti mulatságra. A hónap 
végén pedig alkalmunk nyílt Pilisz-
szentkeresztre utazni, ahol fantasz-
tikus élmény volt tapasztalni, hogy a 
helyiek minden szlovák éneket velünk 
dúdoltak. Júniusban elején részt vet-
tünk az Úrnapi körmeneten, majd szo-
kás szerint a Kapusztnyik Fesztivál 
megnyitóját prezentáltuk, valamint 
kísértük a Večernica Táncegyüttest is. 
Június végén Pusztavámon töltöttünk 
egy teljes napot, amely szintén nagy 
élmény volt a számunkra. A helyi Pá-
duai Szent Antal templom búcsúján a 
német énekeket kísértük a szentmi-
sén, majd a Plébánián elköltött ebéd 
után térzenét adtunk és felléptünk a 
nemzetiségi napon. Rövid nyári szü-
net után a nagyon várt zenei tábor kö-
vetkezett, amelyre az idén július köze-
pén került sor a Börzsönyben, a hőn 
szeretett Kemence településen. Mint 
régi ismerősök arra felé, örömmel 
fogadtak minket vendéglátóink és az 
időjárás is kegyes volt minden prog-
ramunkhoz. Az első nap kissé suta 
próbája után egyre-másra bontakoztak 
ki a következő koncerten előadandó 
darabok melódiái, - még a nehezebbek 
is – hiszen a zárónap zenei edzése már 
sokkal kecsegtetőbb dallamokat muta-
tott. Néhány utánpótlás növendékünk 
most utazott velünk először, reméljük 
jól érezték magukat!

Kissé személyesebb, de annál in-
kább említésre méltó események zaj-
lódtak augusztusban, hiszen zeneka-
runk két tagja is házasságot kötött, 
amely alkalmakkor volt szerencsénk 
az ifjú párokat zenénkkel köszönte-
ni. Gratulálunk Városi Bernadett-
nek és férjének, akik augusztus 4-én 
Torbágyon, valamint Pluhár Zsoltnak 
és feleségének, akik augusztus 18-án 
Etyeken fogadtak egymásnak örök hű-
séget! 

És még egy megható esemény tör-
tént augusztusban: zenekarunkból né-
gyen ismét elzarándokoltunk Prágába, 
ahol koszorút helyeztünk el a monar-
chia korabeli katonazene koronázatlan 
királyának, Julius Fučik-nak a sírjá-
nál, leróva tiszteletünket a mester ze-
nei nagysága előtt.

Augusztus 20-án a Kertbarát Kör 
által szervezett ünnepségen vettünk 
részt, amely időpont számunkra már 
jelezte, hogy hamarosan elkezdődik 
az újabb zenei tanév. Az idén ismét 
sok-sok új és régi muzsikustanonc 
kezdi meg illetve folytatja tanulmá-
nyait Egyesületünk égisze alatt, de az 
is büszkeség számunkra, hogy frissen 
diplomázott tagunk, Lakos Szilárd 
harsonaművész, az Andreetti Károly 
Általános és Művészeti Iskola tanára 
lett. Kívánjuk neki, hogy lelje sok örö-
mét választott hivatásában és találja 
meg a zene továbbadásának élményét 
diákjaiban!

Végezetül legyen helye a köszönet-
nek is! A Sóskúti Fúvószenei Egye-
sület, valamint zenekarunk teljes tag-
sága nevében köszönjük a támogatást 
Sóskút, valamint Pusztazámor Közsé-
gek Önkormányzatainak, akik nélkül 
nem valósulhatott volna meg zenei tá-
borozásunk. De köszönet illeti a Sós-
kúti Szlovák Önkormányzatot is, akik 
szintén évről-évre igyekeznek nekünk 
lehetőségeikhez mérten anyagi segít-
séget nyújtani!

Kaszás Sándor
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Polka, pályázat, össznépi sportolás 
A Sóskút 2000 Társaság szeptemberi programjai

A Večernica mindjárt a nyaralószezon végefelé a lecsóba 
csapott: időben meg kellett kezdenünk a próbákat ahhoz, 
hogy szeptember elsején végre újra ellátogathassunk váli 
barátainkhoz. A 8 évvel ezelőtt útjára indult Váli-völgyi 
Vigasságok nevű fesztivál az évek során komoly rendez-
vénnyé nőtte ki magát: a helyi Bíbor Néptánccsoport meg-
hívására rajtunk kívül tucatnyi jobbnál jobb táncos csa-
pat érkezett a közelebbi és távolabbi környékről, sőt még 
Ausztriából és Lengyelországból is. Népes közönségnek 
mutathattuk meg tehát a sóskúti polkát és a korondi tán-
cokból összeállított erdélyi koreográfi ánkat.

A Večernica háza táján amúgy is nagy az öröm: a nyáron 
derült ki, hogy a Csoóri Sándor Alap programjának ke-
retében beadott pályázatunk 3.000.000 Ft támogatást kap, 
melyből viselettárunkat bővíthetjük, oktatókat és zenésze-
ket hívhatunk meg, illetve próbáinkon és fellépéseinken 
megfelelő saját technikai hátteret biztosíthatunk. Nagyon 
nagy lehetőség ez a csoport életében, amivel igyekszünk 
legjobb tudásunk szerint élni.

A táncon kívül természetesen más közösségi „akciókkal” 
is foglalkozunk: lapzárta után, de e lapszám megjelenése 
előtt, szeptember 15-én rendezzük A Tornacipő Napját, 
másképp szólva: az első sóskúti sportágválasztót, amikor 
is összetrombitáljuk a faluban és a környéken űzhető sport-
ágak lehető legnagyobb részét, így a kíváncsiak egy teljes 
napon keresztül ismerkedhetnek a legkülönfélébb mozgás-
formákkal – ovis kortól nagymamakorig, és természetesen 
ingyen. Nagyon bízunk benne, hogy az időjárás is kegyes 
lesz hozzánk, így az októberi lapban sikeres rendezvényről 
számolhatunk be Önöknek.

Munkánkhoz mindig igyekszünk új 
önkénteseket toborozni, mert szeret-
nénk, ha minél többen megtapasztal-
nák azt, amit mi már évek óta tudunk 
és érzünk: hogy a közösségért dolgoz-
ni jó. Különösen örülünk annak, ha fi -
atalok, diákok keresnek meg bennün-
ket azzal, hogy szívesen segítenének 
nekünk egy-egy rendezvény előkészí-
tésében és lebonyolításában. Ezért is 
kezdtük el megkeresni a környékbeli 
középiskolákat: szeretnénk, ha a „gye-
rekek” az iskolai közösségi szolgálat 
keretében is dolgozhatnának a Sóskút 
2000-rel. Nekünk nagy segítség az ő 
munkájuk, ők pedig úgy teljesíthetik 
a kötelező közösségi szolgálatot, hogy 

szinte ki se kell tenni a lábukat otthonról. Ráadásul közvet-
len lakóközösségük életét színesítik, ami minden bizonnyal 
kézzel foghatóbbá teszi számunkra is, hogy valójában mi 
mindent ad a közösségi számára az önkéntesek munkája. 
A százhalombattai Széchenyi István Szakgimnáziummal 
és Gimnáziummal (azaz a SZISZKI-vel) már él is a meg-
állapodás, de terveink szerint az iskolák köre folyamatosan 
bővül – reméljük, így egyre több fi atal kóstol bele az ön-
kéntesség nem mindig könnyű, de kétségtelenül felemelő 
világába.

Kérjük, továbbra is kövessék fi gyelemmel munkánkat a 
községi hirdetőtáblákon, honlapunkon (www.soskut2000.
hu ) és Facebook-oldalunkon (https://www.facebook.com/
soskut2000/).

Varga Abigél
Sóskút 2000 Társaság

Kertépítés-karbantartás,
sövénynyírás, térburkolás, 

öntözőrendszer

Kapuvári Tamás 
okl. agrármérnök

+36 30 560 8052 
www.kapukert.hu
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Ébresztő! Kezdődik a tanév!

Új tanév előtt állunk, jómagam 
pedig egy új vezetői ciklus útjára 
lépek. Ilyenkor ki kell jelölnünk a 
céljainkat. Fontos tehát, hogy el-
döntsük, hogy az a hely, ahol éle-
tünk jelentős részét töltjük, igazán 
a mi helyünk e?

Azt gondolom, hogy IGEN, csapa 
nagybetűvel EZ A MI HELYÜNK!

Nagyon köszönöm a kollégáim, 
szülők, diákok, fenntartó támogatá-
sát és külön köszönöm a két Önkor-
mányzat segítő hozzáállását a mun-
kám folytatásához.

Az életünk tere az iskola. Ez 
a legfontosabb. Hiszen az életre akkor lehet felkészíteni 
gyermekeinket, ha olyan környezetet teremtünk, melyben 
– kicsiben ugyan –, de megtapasztalhatják mindazt, ami-
vel majd védő szárnyaink alól kibújva naponta találkozni 
fognak.

A 2018-2019-es tanév jó terepet nyújt az életre való fel-
készítéshez, hiszen az élet egyik legfontosabb jellemzője az 
örök változás.

Lehet a változásoktól félni, de lehet a szelüket kifogva 
hatalmas kalandként megélve őket nyertesen kerülni ki 

csatáinkból, s ezáltal életképessé, 
életerőssé válni. 

Igazgatóként nagy büszkeséggel 
tölt el az a szép fejlődés, melyen ke-
resztülment intézményünk, s mely-
nek híre már községünk határain túl 
is ismert, hiszen a TANKERÜLET 
egyik legjobban működő, iskolának 
tartanak minket. 

Nem véletlen, hogy tanulóink 40 
százaléka a környező településekről 
jár át iskolánkba. 

Kedves nyolcadikosok! Nektek 
lesz a legfárasztóbb ez az év, hiszen 
egy írásbeli majd egy szóbeli köz-

ponti felvételi előtt álltok. Ezek után pedig még meg kell fe-
lelnetek az iskolai magyar- és angol- MATEMATIKA BE-
SZÁMOLÓKON. Sőt idén az etika órákon is találkozunk.

Másodszor az ötödikesekhez szólok, akik a felső tago-
zatba kerülve egy egészen más világba csöppennek. Kedves 
ötödikesek! Félni nincs okotok, de meg kell barátkoznotok 
azzal, hogy felsősök lettetek. Így a ti viselkedéseteknek, ma-
gatokkal szemben támasztott követelményeiteknek is meg 
kell változniuk. Erre lesz elég időtök. Osztályfőnökeitek pe-
dig mindig segíteni fognak benneteket az útkeresésben. 

Harmadszor a legkisebbekhez szólok, az elsősökhöz. 
Kedves elsősök. Úgy gondolom, ti vártátok legjobban az 
iskolát, és nagyon büszke vagyok rátok, mert ez azt mu-
tatja, milyen bátrak és okosak vagytok. Eljött az idő, hogy 
megtanuljátok az írás, olvasás és számolás tudományát, 
és ha ilyen jókedvűen és lelkesen fogtok hozzá, ahogy ide 
bejöttetek, és ilyen kíváncsiak lesztek mindenre, amilyen 
kíváncsiságot kiolvasok a szemetekből, akkor nagyon ha-
mar sikerülni fog megtanulni mindazt, amit a tanító nénik 
tanítani fognak nektek.

Kedves Szülők! Önöket arra biztatom, hogy legyenek 
továbbra is olyan lelkesek, mint eddig.  Önök tudják leg-
inkább, hogy nem babra megy a játék, hogy életük legdrá-
gább kincseiért folyik a nemes küzdelem. Győztesek akkor 
lehetünk, ha közösen és egy irányba támadunk: mindaz el-
len, ami veszélyezteti gyermekeink jövőjét. 

Kedves Kollégáim!
Már többször megköszöntem a támogatásotokat, igyek-
szem meghálálni a sok segítő, bíztató szót és nagyon örü-
lök, hogy együtt folytathatjuk a megkezdett munkát! 

(Részlet Kuzselné Schóber Ágnes 
igazgató megnyitó beszédéből)

Megérdemelt pihenés…

Az Andreetti Iskola Pusztazámori Tagintézménye a 
2018-2019-es tanévet Mészáros Ildikó tanító nélkül 
kezdi meg. 

Ildikó 40 évet dolgozott pedagógusként! Most szep-
temberben a nyugdíjas éveit kezdi meg…

Sokat köszönhetünk Neki, hiszen sok éven át itt Sós-
kúton, majd Pusztazámoron tanította, nevelte, óvta és 
vigyázta a gyerekeket! 

Később igazgatóként teremtette meg Pusztazámo-
ron az önálló 4 évfolyamos iskolát, amely tagintéz-
ménnyé 2007-ben lett, egy törvényi változás miatt. 
Nagyon boldog, vidám éveket kívánunk Ildikó! 
Szeretnénk megköszönni az együtt töltött éveket, a 
közös munkát és szeretnénk, ha ezt a kis csekélysé-
get elfogadva, emlékeznél ránk és érzékelnéd az idő 
múlását, a nélkülünk töltött perceket, órákat, napo-
kat, éveket!

Visszavárunk!
Andreetti csapata
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Kinevezés

Kuzselné Schóber Ágnes igazgatói pályázatát min-
den szakmai szervezet támogatta, ezért 2023. augusz-
tus15-ig, öt évre ismét megkapta igazgatói kinevezését 
az Andreetti Károly Általános Iskola és Művészeti Is-
kolában.

Ez a negyedik ciklus, amit vezetőként kezd. (Ebből 
két ciklust – 10 évet – már Sóskúton töltött.)

Ebből az alkalomból az évnyitón köszöntötték a kol-
légái is.

HARMÓNIA 
szépségszalon 

(Szent Flórián tér 8. – Rita bolt) 

megújult csapattal várja régi és új vendégeit!

Bejelentkezés:
Edit fodrász: 06-70-292-46-30

Zsuzsi kozmetikus, szempilla stylist: 
06-70-247-82-56

Judit műköröm, pedikűr: 06-20-336-57-10

Gabi gél lakk: 06-20-363-98-65

Az üzletben szolárium is működik!
Szeretettel várjuk kedves vendégeinket!
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A sportkör élete

Ezúton szeretnénk tájékoztatni Sós-
kút lakosságát, hogy 100 éves a 
Sportkör!

2018. szeptember 15-én 10 órai 
kezdéssel rendezvényt szervezünk a 
Sóskút 2000 Egyesülettel közösen a 
sportpályán. Lesz lovasbemutató, bir-
kózás, karate, fi tnesz és egyéb izgal-
mas program. Mindenkit szeretettel 
várunk!

Sportegyesületünk igen nagy múlt-
tal rendelkezik. A 100 év történéseiről 

fotókiállítást rendezünk, archív fotók 
a múltban játszott játékosokkal.

Aki érintett és részese volt az egye-
sületnek, nagy tisztelettel meghívjuk 
a rendezvényünkre, hogy élményeit, 
tapasztalatait megossza az ifjú spor-
tolókkal.

Nélkülük nem tudott volna ilyen 
hosszú ideig fennmaradni az egyesület.

Ezen rendezvény keretein belül sze-
retnénk megrendezni Lizicska János 
(Gúnár) tiszteletére az emléktornát. 

Ő hosszú évtizedeken keresztül segí-
tője volt egyesületünknek.

Meghívott vendégünk Ferencváros 
1975-ös korosztály öregfi úk csapata. 

Mai helyzetünk: Új évad, új bajnok-
ságban indult felnőtt és öregfi úk csa-
patunk!

Reméljük hasonló eredményeket fog 
elérni mindkét csapat az idényben, 
mint ahogy az előző szezonban!

Jordáki Zoltán
elnök

3 pont a vágóhídról
Ócsa SE–Sóskút SKE 2-6 (0-3)

Beszédes volt, hogy a kezdés előtt az 
ócsai polgárőrség igen szép számban 
képviseltette magát a találkozón és, 
mint utóbb kiderült, nem alaptalanul. 
Ezen a találkozón nem is a szurkolók, 
sokkal inkább a pályán és a padon 
lévő játékosok miatt volt indokolt a 
részvételük. 

Egy jó meccs is kialakulhatott vol-
na, de a 11. percben történt kapuskiál-
lítást és a gyors vezetést követően az 
ócsai játékosok csapatunkon vezették 
le a feszültséget. A pályán történő 
folyamatos szóbeli inzultust rugdo-
sással és a játékvezető folyamatos 
vegzálásával fűszerezték. Csupán a 
bírósporttárson múlott, hogy a ha-
zaiak nem hét emberrel fejezték be a 
mérkőzést. 

A képen sípcsontja látható, mely-
re ellenfelünk csapatkapitánya a ko-
rábbi sípszó után szánt szándékkal, 
nyújtott lábbal taposott rá. Mondani 
sem kell, a bíró nem szankcionálta az 
esetet, mondván sípszó után történt 
a dolog. Kis híján eltört Nika Bence 
középpályásunk lába, a félidőben le 
is kellett cserélni.

Több játékosunk is kisebb sérü-
lésekkel fejezte be a mérkőzést. Az 
ócsai „B-közép” pedig hangos bizta-

tással „követelte” a további durvasá-
gokat.

Csóli Milán kiállítása közvetlen a 
gólja utáni támadást követően tör-
tént. Milán nem hagyta elvégezni az 
ellenfél szabadrúgását, ezért az úgy 
gondolta, az a legetikusabb, ha há-
tulról rálök egy nagyot. Milán visz-
szalökött, közel sem akkora elánnal. 
Tömegjelenet alakult ki a pályán, 
ahol az egyik hazai játékos előbb Ti-

hanyi Zoltánt, majd Rozner Rolandot 
is meglegyintette. A lökdösődőket ki-
állította Kupecz Norbert játékvezető. 
Az öltözőbe menet a kiállított hazai 
játékos, Dobra László rátámadt Csóli 
Milánra, aki ahelyett, hogy felvette 
volna a kesztyűt, bölcsen csak kirö-
högte ellenfelét. Újabb tömegjelenet, 
a mérkőzés félbe is szakadt! 

Jó 10 perc elteltével folytatódhatott 
a találkozó, melyen ahogy Molnár 
Ákos később megfogalmazta: „Ezt a 
meccset nem megnyerni kellett, ha-
nem túlélni.” 

Túléltük a találkozót, nem is akár-
hogyan. 

Horváth László távollétében Jor-
dáki Zoltán vezényelhette pályára a 
csapatot.

Kezdő 11: Zagyva – Kolonics(Du-
bicz 75.), Drubics, Berzéki G. (C), 
Rozner – Szántó (Tóth 85.), Tihanyi 
– Berzéki D. (Csóli 30.), Nika (Turi 
45.), Lantos(86.) – Varga

Gólszerzők: Berzéki D. (13.), Var-
ga (25., 35.), Csóli (54.), Lantos (79.), 
Takács (89.)

Kiállítva: Csóli (56.)

Hajrá Sóskút SKE!!!
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Felhívás

Kedves szülők, nagyszülők!
Az óvodás gyerekeknek csoporton-
ként kisebb sétákat, délelőtti kirándu-
lásokat szervezünk sóskúton. 

Hálásak vagyunk mindazoknak, 
akik év közben jelzik felénk és óvo-
dánkhoz viszonylag közel eső úticé-
lokat, élményeket javasolnak, gyalog-
szerrel is megközelíthető távolságban.  

Várjuk minden kedves sóskúti je-
lentkezését!

Főbb témák: állattartás, növényter-
mesztés, környezeti látványosságok, 
érdekes szakmák, tevékenységek, 
mesterségek,  hagyományőrzés, gyűj-
temények stb.

Például:  
• kisebb őszi szüret néhány tőkén egy 

kertben, 
• burjánzó zöldséges – gyümölcsös 

kert, amit szívesen megmutatna,
• kenyér dagasztás és sütés kemencé-

ben. 
• Segítségnyújtással összekötött prog-

ramok: diószedés egy idős ember 
portáján, 

• látogatás egy-egy kisüzemnél, helyi 
termelőnél, gazdálkodónál,

• természeti látványosság a közelben. 
• Állatok látogatása (kiscicák, gerlék, 

nyulak, sertések, tavaszi kisbárányok, 
akár kerítésen át). Tehénfejés, házi 
sajt, túró készítés, vaj köpülés stb.)

• terráriumban, akváriumban tartott 
különleges állatok megtekintése.

• Különleges gyűjtemény bármiből, 
• helyi gyógynövények, védett növé-

nyek felkutatása a környéken – ha 
valaki jelzi, vagy szívesen elkalau-
zol minket. 

További ötleteknek már csak a kép-
zelet szabhat határt!

Mindenre nyitottak vagyunk, min-
den ötletnek nagyon örülünk! 

A gyerekek és kollégáim nevében 
hálásan köszönjük!

Kapcsolat 

Hívjon minket, hagyjon üzenetet, vagy 
kérjen visszahívást Ketter Gabriella 
kolléganőmtől a +36 23 348 055-ös te-
lefonszámon, vagy jelezze e-mailben 
ötletét az alábbi elérhetőségeken és mi 
felvesszük Önnel a kapcsolatot. A lá-
togatásokról rendszeresen hírt adunk 
majd a Sóskúti Híradóban. Köszönjük!

Ketter Gabriella: 
gabriella.ketter@gmail.com 

Móra Tímea: 
mora.timea@gmail.com

Kovács Károlyné Anikó
Intézményvezető

Kedves Érdeklődők!

Idén is megrendezésre kerülnek az immár hagyománnyá vált 
Dimbes-dombos napok az óvodában! A szokásoknak meg-
felelően bárki bepillantást nyerhet az intézmény életébe, és 
talán egy kicsit ő maga is újra gyermekké válhat!

A rendezvény időpontja: 2018. szeptember 24-26-ig, dé-
lelőtt 10 órától 11.30-ig. 

A programok között ismét lesz kézműveskedés, me-
sés-sportnap, mese előadás és táncház!

Bővebb információk az óvoda honlapján és facebook ol-
dalán lesznek elérhetők!

Mindenkit szeretettel várunk:)!
Az óvoda dolgozói
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Visszatekintés a múlt időjárási viszonyaira  
Három pestvármegyei község pusztulása

Még a régi öregek sem em-
lékeznek, ilyen manapság 
tapasztalható szélsőségekre, 
mondják az időjárásra. Pedig 
sokat meséltek, talán nem fi -
gyeltünk eléggé az idős embe-
rek történeteire. Nagyanyánk 
mesélt a szomszéd falukban 
történt hatalmas viharról, ahol 
sok ház összedőlt, azt már nem 
tudta megmondani, melyik 
évben történt, de azt mesélte 
fi atalasszony volt, és gyalog 
mentek Biára, Torbágyra a tra-
gédiát átélt emberek megsegí-
tésére. Hagyatékban találtam 
erre a majdnem 100 éves Felhí-
vásra és a „MAGYARSÁG” C. 
lapban megjelent cikkre. 

Részletek a cikkből: „1924. 
Június hó 13.-án Bia, Páty és 
Torbágy pestvármegyei köz-
ségekre rettenetes csapással 
sújtott le a természet: a ciklon, mely a 
három községen végig tombolt 8 perc 
leforgása alatt romba döntötte évtizedes 
munkák alkotásait s hajléktalanná tette 
a községek lakosságát. A hivatalosan 
összeállított adatok a pusztulásnak meg-
rendítő képét tárják fel. Három község 
1350 lakóháza közül a vihar 550-et dön-
tött össze, vagy tett lakhatatlanná, ami 
azt jelenti, hogy a lakosság 40 %-a lett 
hajléktalanná. Öt halott, 70 súlyosan se-
besült s a könnyebben sérültek egész tö-
mege sorakozik a katasztrófa szerencsét-
lenül jártjainak listáján.  23 ezer kitépett 
virító gyümölcsfa – a községek egy évi 
jövedelmének fele – szétszórva derékba 
törve szegélyezik a vihar útját. A vetések 
letiporva, a szőlőhegyek széttúrva: pusz-
tulás a községben és a határban.

Páty községben 270 lakóház sérült 
meg, melyek közül 200 majdnem tel-
jesen összedőlt. A község lakói közül 
ketten estek áldozatul a katasztrófának, 
27-en súlyosan, számosan könnyebben 
megsebesültek. A község két modernül 

berendezett, 8-10 épületből álló tég-
lagyára, melyek közül az egyik a szó 
szoros értelmében eltűnt a föld színéről 
és a pusztulás helyén az épületek alap-
kövein kívül csak romhalmaz maradt.  
A kár a községben 2-3 milliárd koronát 
is kitesz, s ha számítjuk azokat a vesz-
teségeket az elmaradt termés s a követ-
kező esztendőkben elmaradó gyümölcs 
és szőlőtermés elvesztése miatt beálla-
nák, szinte felbecsülhetetlen.

Bia községben a pusztulás még bor-
zalmasabb. Itt 223 lakóház vált lak-
hatatlanná, melyek közül a hivatalos 
adatok tanúságai szerint nyolc földig 
romba dőlt, 22-nek teteje és mennye-
zete teljesen hiányzik, 97-nek teteje 
és tűzfala, 96 pedig kisebb-nagyobb 
mértékben rongálódott meg. Termé-
szetesen az összedőlt kerítéseknek és 
védőfalaknak se szeri, se száma s ezt a 
kárt a hivatalos adatok nem is tüntetik 
fel. A reformátusok nagy templomá-
nak tornya ledőlt, a katolikus templom 
teteje hiányzik. Romokban hever a ha-

talmas Szentháromság szobor 
s a plébániának egyetlen fala 
sem maradt ép. Hasonlókép-
pen elpusztultak a Metternich 
hercegi uradalom épületei 
is, közöttük a község által 
bérelt központi épület, mely-
ben a főszolgabírói hivatal s 
a főszolgabíró lakása volt. A 
szegénynegyed, az úgyneve-
zett „TÓPART” véges-végig 
romokban hever. Itt a vihar 
egy teljes utcasort döntött 
romba. Halálos áldozat három 
fő, 23 súlyos sebesült.

Torbágyon bár a vihar nem 
hagyott hátra ilyen súlyos nyo-
mokat mégis a rombolás fi gye-
lemre méltó. A község 317 háza 
közül 195 lett lakhatatlanná, 
elpusztultak a gyümölcsfák, 
megsemmisült az idei termés 
nagy része. Az egyik torbágyi 

összedőlt ház udvarán nyolc neveletlen 
árva kuporog. Anyjuk elhalt, a háztar-
tást legidősebb testvérük, egy 18 éves 
leány vezeti.  Apjuk 25 esztendeig dol-
gozott az államvasutak gépgyárában, 
most súlyosan megbetegedve a gyár 
elbocsájtotta szolgálatából minden kár-
pótlás nélkül. Az elhagyottak abból él-
tek, amit testvérük napszámból össze-
hozott, és amit kis kertecskéjük termett: 
most romban a ház, a kert, nem lehet 
napszámba járni. Nem kevésbé tragikus 
Bia község orvosának helyzete sem. A 
40 éves munkában kifáradt öregúr 72 
éves korában visszavonulva kis kúriá-
jába, melyet annyi nélkülözés és erőfe-
szítés árán épített, azt hitte, hogy meg-
nyugodhat s békében töltheti hátralévő 
napjait és jött a vihar és elsöpörte élete 
minden munkáját. Mindenhol panasz, 
mindenhol kétségbeesés és pusztulás: a 
vihar nem egyesek vagyonát pusztította 
el, de tönkreetette egy kis társadalom 
egész életrendszerét.”

Farkas Magdi
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Óriás sütőtök Sóskúton

Varga Gáborné kerítése mellett hatal-
mas sütőtök termett a nyáron. A leg-
nagyobb 28 kilogramm, a kisebb 19 
kilogramm, a legkisebb kilenc kilog-
ramm. Varga Gáborné elmesélte, hogy 
a tökmag véletlenül kelt ki, mert ko-

rábban a komposztra dobta a magokat. 
Nem locsolta, nem kapálta, a tökök a 
kerítés mellett megbújtak a fűben, csak 
véletlenül vette őket észre. Azok, ami-
ket egész nyáron öntözött és kapált mé-
retben meg sem közelítik ezt a hármat.

Örömmel hirdetjük, hogy 
a Pusztazámor, Sóskút, 
Tárnok, Tárnokliget Plé-
bániákhoz tartozóknak 
Bérmálkozási felkészítő 
tanfolyam indul 2018. 
szeptemberétől. 

Az bérmálkozhat, aki 
részt vesz a felkészítő 
tanfolyamon, legalább 
általános iskola 6. osztá-
lyos, (felső életkor-korlát 
nincs!), meg van keresztel-
ve, elsőáldozott, még nem 
bérmálkozott, és szeretne 
a Szentlélek Úristen ke-
gyelmeivel megerősödött, 
elkötelezett tagja lenni a 
Katolikus Anyaszentegyháznak. 

Jelentkezni lehet szentmisék után József atyánál a sek-
restyében, vagy hivatali időben a Sóskúti Plébánián

FelhívásBérmálkozási 
tanfolyam

Felhívás téli rezsicsökkentésre
(12.000 Ft fával tüzelők részére)

A FISTÓK- LEGITIM Kft.(Bia-Tehag Kft. üzemeltető) bia-
torbágyi halastavainak őszi halászata miatt, 2018. 09. 17-én 
hétfőn a halastavak vizét elkezdi leereszteni a Benta- patak 
medrébe. Emiatt a patakban emelkedni fog a vízszint. A 
vízeresztés megközelítőleg december első hetének végéig 
fog tartani.

Megértésüket előre is köszönjük.

A 1364/2018. Korm. határozat alapján háztartásonként egy 
igénylés nyújtható be azok részéről, akik a gáz-, vagy táv-
hőszolgáltatást használóktól eltérően fával fűtenek. A ko-
rábban gázszámlán jóváírt 12.000 Ft összegű támogatást 
a Kormány kiterjesztette azokra is, akik ebben a támoga-
tásban nem részesültek. Az igénybejelentő nyomtatvány 
letölthető a www.soskut.hu weboldalról és átvehető a Köz-
ségházán.

Az igénybejelentőt 2018. október 15-ig lehet benyújtani 
az önkormányzatnál. Bővebb tájékoztatásért az igénybeje-
lentések benyújtását követően tudunk adni. 

Önkormányzat
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A sóskúti Barátház a XX. XXI. században

Sóskúti lakók kértek meg, írjak a Kő-
szikla utca mai állapotáról, és a Barát-
házról.

Igyekszem eleget tenni kérésüknek. 
Ha hídjaink felől indulunk Barátház 
felé, akkor a tót kiejtés szerint a Poc-
kalán, vagyis Kőszikla utcán lehet e 
helyet megközelíteni. Kőszikla utcán 
való közlekedés, mint a gyalogosok-
nak, mint az autósoknak nehéz feladat. 
Csatornázás óta az utca szinte járha-
tatlan. Száraz időben is, de eső után a 
gyalogosokat, gépjárművel közlekedő-
ket is próbára teszi. Zúzott kővel van 
felszórva. Bizonyos házak előtt, példá-
ul a rég nem élő Városi (Dalos bácsi) 
háza előtt mélyedések voltak az úttes-
ten. Gidres-gödrös utcán érhetünk az 
utca végére. Az önkormányzat a lakók 
kérésére ezeket ideiglenesen próbálta 
megszüntetni. Végleges rendbetétele, 
vízelvezetése, aszfaltozása az utcának 
akkor várható, ha minden ház rácsatla-
kozott a csatornarendszerre. 

Malom híd felé haladva, majális ré-
ten átérve közelíthetjük meg a Barát-
házhoz vezető utat. Először a kis erdőt 
látjuk meg, hol régen az iskolások a 
Madarak és Fák napját tartották. Itt az 
alsó úton haladva kerteket, lovas tanyát 
láthatunk. Patak felőli oldalán anno 
szántóföld volt, rég láttam, nem tudom 
művelik-e? Közeledünk Barátházhoz. 
Zalavári úr irattári kutatásokat végzett, 
írt róla. Tőle idézek: „Barátháza törté-
nelme során évszázados léptékű válto-
zásokon esett át. Volt önálló praedium, 
szerepelt Sóskút önálló részeként, volt 
világi birtokosok tulajdona, társas káp-
talani, török szultáni, jezsuita és káp-
talani tulajdon.” További idézet: A régi 
Barátházát már örök homály fedi, de 
gondoskodnunk kell róla, hogy emlékei 
örökké fennmaradjanak. A nemzedék, 
mely elődeit feledni hagyja, annak jele-
ne ingovány, jövője ködbe vész.

Jövőjével kapcsolatban vannak érde-
kes elképzelések, hiszen kérés érkezett 
az Önkormányzathoz, hogy Barátház 

felé vezető út legyen Barátház utcá-
nak elnevezve, házszámokkal jelölve. 
Ez azt jelentené, hogy külterületen is 
lehetne házszámot kérni. Most a telek-
könyvben helyrajzi számokkal jelölik a 
telkeket, pincéket. Közeledve felé egy 
lakóházat, és lovas tanyát látunk. Ba-
rátok házának két íve van, nevezhetjük 
„V” alaknak is. Két íve között van, volt, 
egy „vimol” vagyis természet alkot-
ta vízmosás.  Régen át lehetett menni 
egyik részéből a másikba. Pincék, hét-
végi házak vannak mindkét ívében. 
Utcanév, házszámok, e kérésnél, én, 
mint testületi ülésen hallgatóként részt 
vevő, nem értettem melyik ágát kellene 
kitáblázni.  És mily módon? Bal oldali 
ága felett valamikor szőlő volt telepít-
ve. Nyomait, elhagyott szőlőtőkéket én 
is láttam sok évvel ezelőtt. Barátházhoz 
vezető út mellett gyümölcsösök voltak 
telepítve, tehát a környékén aktív me-
zőgazdasági élet volt. Feltehetően a 
jezsuita rend tagjai egy laikus testvér 
segítségével kezdtek a gyönyörű erdős 
részen gazdálkodni. Sajnálatos mó-
don a „ Sóskút képes története „ című 
könyvből Barátház említése kimaradt, 
holott a könyv megírásában jó páran 
részt vettünk.

 Bal oldali ágához a pincék tulajdo-
nosai sorompót rakattak le idevezető 
út felénél, hogy autóval csak ők és ba-
rátaik juthassanak be területükre.

Agg-Tini klub tagjai évekig néhai 
Bereczki László emlékére főzőverse-
nyeket tartottak itt szeptemberi hóna-
pokban.

Pincéje és hétvégi háza volt itt Plu-
hár Lászlónak (Munyinak). Ma már 

ő is néhai.  Jó pár boltíves pince van 
mindkét ágban, az Öreghegyi pincék-
hez hasonlóak. Örömmel láttuk az 
ajtókon pl. „BUÉK 2003” krétával írt 
köszöntőt. Munyi pincéje előtt volt egy 
nagy füves terület. Ide már előző nap 
kimentünk, füvet nyírni, rendet rakni, 
az erdőben száraz faágakat gyűjteni 
a tűzrakáshoz. 2004. évben készült 
fotót csatolok. Látható rajta a fákkal 
körülvett tér, eredetileg gémes, ebből 
átalakított kerekes kút maradványa. 
Gépjárművel vittük ki a bográcsokat, 
állványokat, ételt, italt, asztalokat és 
egyéb kellékeket. Mindenki kipakolt, 
de az autókat ki kellett innen vinni, 
hogy hely maradjon a versenyzőknek, 
családjuknak és a kilátogatóknak.

Közeli ismerőseim jó hónapja el-
mentek a Barátházba. Mesélték, so-
rompó kidöntve, pincék feltörve, ki-
tárt ajtókkal, kifosztva, szemét és a 
tönkretétel nyomai láthatók az egész 
területen. A kút betemetett helye is 
alig látható! Mai látványt barátaim 
elmesélték nekem, segítségükkel tud-
tam leírni.

Jelenlegi tulajdonosok a folyamatos 
rongálásokba belefáradva, teljesen ma-
gára hagyták ezt a csodálatos természeti 
adottságokkal megáldott területet.

Idősebb korosztálynak, és bízom 
benne, a tisztességes fi ataloknak a mai 
világ nem jó, kezelhetetlen, értékítéle-
tünknek nagyon nem megfelelő.

Újra a fi lozófusköltő szavai: a nem-
zedék, mely elődeit feledni hagyja, 
annak jelene ingovány, jövője ködbe 
vész.

Farkas Magdi
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Recyclen Műanyagfeldolgozó Kft. keres 

gépkezelőt és fémipari 
szakmunkást

Munkaidő: 
1 vagy több műszakos munkarend, heti 5 nap

Munkavégzés helye: 
Budapest, XXII. ker. Ipari park

Szerződés időtartama: Határozatlan
Kimagasló kereseti lehetőségek.

Jelentkezés:
Budapest, XXII.ker Bányalég u 80-84.

E-mail: recyclen@recyclen.hu 
Tel.: 06 1 207 5389 



Szívesen dolgozna egy korszerű autószervizben? Szeretné naprakészen tartani 
tudását és folyamatosan fejlődni szakmájában? Valódi elismerésre vágyik? 
Akkor jelentkezzen hozzánk autószerelőnek!
Amit elvárunk:• autószerelői/technikusi végzettség• legalább 1 év hivatásos autószerelői tapasztalat• pontos, precíz, igényes munkavégzés• felhasználói szintű számítástechnikai ismeretek• jó problémafelismerő és -megoldó képesség
Feladatai:• gépjármű javításával, időszakos szervizével kapcsolatos feladatok elvégzése • hibaazonosítás diagnosztikai rendszerek használatával• műszaki vizsgára való felkészítés• biztonsági- és gyártói előírások gondos betartása
Amit ajánlunk:• biztos, hosszú távú munkalehetőség• versenyképes jövedelem• folyamatos fejlődési lehetőségek és szakmai továbbképzések • kiváló munkakörülmények egy kifogástalanul felszerelt márkaszervizben• innovatív technológiák, termékek és szolgáltatások megismerése• professzionális munkamódszerek elsajátítása
Várjuk jelentkezését levélben vagy az info@fordszabo.hu e-mail címre. Kérjük, jelentke-
zésében jelölje meg fi zetési igényét és a lehetséges munkakezdés dátumát is.

Autószerelő 

FORD SZERVIZ

Au t ó ce n t r u m  S z a b ó  Kft . www.fordszabo.hu
Érd
Kis-Duna u. 9.
2030
Tel.: +36 (23) 524 028


